
ZÁPIS STRETNUTIA PUTINA S VLÁDOU:
PRESTÁVAME AKCEPTOVAŤ
SKOMPROMITOVANÉ MENY
NEPRIATEĽSKÝCH ŠTÁTOV!
- CZ24 News | 24. března 2022

RUSKO: ZÁPIS STRETNUTIA PUTINA S VLÁDOU: PRESTÁVAME AKCEPTOVAŤ
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Putin: Prestaňte akceptovať kompromitované meny – premieňame nepriateľské krajiny na ruble !
+Mišustin

Rozhodol som sa v čo najkratšom čase zaviesť súbor opatrení na prevod platieb – počnúc naším
zemným plynom -, aby sa platby za náš zemný plyn dodávaný takzvaným nepriateľským krajinám
(Ukrajina , USA , krajiny EÚ, Veľká Británia , Kanada , Austrália , Japonsko , Singapur , Taiwan ,
Nórsko , Južná Kórea , Lichtenštajnsko , Monako a Andorra) prepočítali na ruské ruble, to znamená,
aby sa pri takýchto zúčtovaniach prestali používať všetky kompromitujúce meny.

Vladimír Putin: Vážení kolegovia, dobrý deň!

Dnes sa budeme podrobne zaoberať viacerými prevádzkovými otázkami a osobitnú pozornosť
budeme venovať situácii v stavebníctve vzhľadom na jeho systémovú úlohu v hospodárstve a jeho
významný sociálny rozmer.

Ešte predtým by som však chcel spomenúť jednu tému, ktorú považujem za dôležitú. V uplynulých
dňoch sme o tom diskutovali s našimi kolegami.

Ako viete, v posledných týždňoch viaceré západné krajiny prijali nelegitímne rozhodnutia o
takzvanom zmrazení ruských aktív a tento “kolektívny Západ” v skutočnosti urobil hrubú čiaru pod
dôveryhodnosťou svojich mien – o tom sme už tiež hovorili – a znížil dôveru v tieto meny. Spojené
štáty aj EÚ si v zásade neplnia svoje záväzky voči Rusku. A teraz už všetci na svete vedia, že záväzky
v dolároch a eurách nemusia byť splnené.

Takéto kroky som už definoval, nebudem teraz zachádzať do detailov, ale je jasné, že v tomto
kontexte už pre nás nemá zmysel dodávať náš tovar do Európskej únie, Spojených štátov a prijímať
platby v dolároch, eurách alebo iných menách.

Preto som sa rozhodol prijať súbor opatrení, aby sme v čo najkratšom čase prešli na platenie, počnúc
našimi dodávkami zemného plynu, v ruských rubľoch, to znamená, aby sme prestali používať všetky
tieto kompromitujúce meny pri našich dodávkach plynu do takzvaných nepriateľských krajín.

Zároveň by som chcel osobitne zdôrazniť, že Rusko bude určite pokračovať v dodávkach zemného
plynu v súlade s objemami a cenami stanovenými v zmluvách, ktoré sme predtým uzavreli. Na rozdiel
od niektorých kolegov si ceníme našu obchodnú povesť spoľahlivého partnera a dodávateľa.

Zmeny sa dotknú len meny platby, ktorá sa zmení na ruský rubeľ. Žiadam vládu, aby vydala
spoločnosti Gazprom príslušnú smernicu na vykonanie zmien v existujúcich zmluvách.

https://cz24.news/zapis-stretnutia-putina-s-vladou-prestavame-akceptovat-skompromitovane-meny-nepriatelskych-statov/
https://cz24.news/zapis-stretnutia-putina-s-vladou-prestavame-akceptovat-skompromitovane-meny-nepriatelskych-statov/
https://cz24.news/zapis-stretnutia-putina-s-vladou-prestavame-akceptovat-skompromitovane-meny-nepriatelskych-statov/
https://cz24.news/zapis-stretnutia-putina-s-vladou-prestavame-akceptovat-skompromitovane-meny-nepriatelskych-statov/


Zároveň musia mať všetci zahraniční spotrebitelia možnosť uskutočňovať potrebné transakcie a musí
sa pre nich vytvoriť jasný a transparentný platobný postup vrátane nákupu ruských rubľov na našom
domácom devízovom trhu. Žiadam Ruskú banku, aby spolu s vládou do týždňa stanovila postup pre
takéto transakcie.

A teraz by som chcel prejsť k programu a udeliť slovo pánovi Michailovi Mišustinovi.

 

M. Mišustin: Vážený pán Vladimír Vladimirovič, vážení kolegovia!

Na predchádzajúcom stretnutí s vládou, ktoré ste mali, som podrobne informoval o opatreniach,
ktoré už boli prijaté, a o našich plánoch. Na všetkých týchto návrhoch pracujeme v plnom kontakte s
vami, Vladimír Vladimírovič, na dennej báze.

Teraz by som vás chcel podrobnejšie oboznámiť s balíkom riešení, ktorý sme pripravili na zlepšenie
hospodárskej stability.

Operatívny štáb pracuje prakticky nepretržite, sme v neustálom kontakte s regiónmi a diskutujeme o
nových opatreniach. Okrem 20 federálnych zákonov, ktoré už boli prijaté, bude Štátnej dume
čoskoro predložených ďalších šesť. Pripravujú sa aj tri desiatky návrhov zákonov a ďalších návrhov.

K dnešnému dňu bolo vybraných približne 200 iniciatív, ako aj už schválené opatrenia. Všetky boli
zahrnuté do prioritného akčného plánu a očakávame, že väčšina z nich začne pracovať do konca
marca.

Jednou z kľúčových úloh je teraz pomôcť tým, ktorí čelili rastúcim úrokom z predtým poskytnutých
úverov a ktorí si vzali úvery s pohyblivou úrokovou sadzbou. Objem takéhoto úverového portfólia sa v
súčasnosti odhaduje na približne 11 biliónov rubľov.
Na podporu spoločností bol navrhnutý osobitný postup reštrukturalizácie. Podrobne sme o tom s
vami diskutovali, Vladimír Vladimírovič V nasledujúcich mesiacoch budú mať dlžníci možnosť
nezaplatiť celú sumu úrokov, ale kapitalizovať ju a preniesť do konca roka.

Budeme analyzovať finančnú situáciu podnikov a prijímať ďalšie rozhodnutia na ich podporu. Vláda
na tento účel zostaví zoznam kritérií oprávnenosti pre spoločnosti, ktoré si požičiavajú a ktorým
možno takéto úroky v plnej výške odpísať.

Samostatne by som chcel poznamenať, že splátky hypoték fyzickým osobám na úvery poskytnuté
pred zmenou kľúčovej sadzby zostanú na úrovni z konca februára.

Hlavnou vecou je teraz podpora ľudí. Bola podpísaná vyhláška o maximálnej výške úverov, na ktoré
majú fyzické osoby právo požiadať banky o úverové prázdniny. Budú tak môcť urobiť do konca
septembra za predpokladu, že ich príjem klesol o 30 % v porovnaní s priemernou úrovňou
predchádzajúceho roka.

Osobitnú pozornosť sme venovali trhu práce. Pomôžeme tým, ktorí chcú získať prácu. Služby úradov
práce môžu teraz využívať nielen nezamestnaní, ale aj ľudia, ktorým hrozí strata zamestnania.
Bolo navrhnutých niekoľko iniciatív, ktoré majú nasýtiť domáci trh tým, na čo sú ľudia zvyknutí.
Presvedčili sme našich kolegov v Eurázijskej hospodárskej únii a rozhodli sme sa zvýšiť limit pre
bezcolný dovoz v elektronickom obchode na tisíc eur na celom jej území. Pri colnom odbavovaní na
kontrolných stanovištiach sa preto uprednostňuje spotrebný tovar, predovšetkým potraviny a lieky.

Samostatná dôležitá oblasť sa týka zdravia našich občanov. Včera sme schválili návrh na podporu



obehu farmaceutických výrobkov a zdravotníckych pomôcok prostredníctvom zjednodušenia
postupov ich registrácie a obstarávania a dotovania úrokových sadzieb na pôžičky, ako aj na ďalšiu
realizáciu programu náhrady dovozu liekov a zdravotníckych pomôcok, po ktorých je dopyt.

Predtým sa zjednodušil postup nákupu zdravotníckeho vybavenia, zaviedol sa dočasný zákaz vývozu
zahraničných výrobkov z krajiny, rozšírili sa možnosti zdravotníckych organizácií nakupovať
vybavenie na náklady fondu povinného zdravotného poistenia, takže nemocnice a kliniky v každej
situácii môžu nakupovať zdravotnícke pomôcky na operácie a laboratórne vyšetrenia a ľudia môžu
nakupovať potrebné lieky.

Naše letecké spoločnosti čelia za súčasných okolností veľkým ťažkostiam. Mnohým lietadlám so
zahraničným pobytom boli náhle odobraté osvedčenia o letovej spôsobilosti, bez ktorých sa ich
prevádzka stala nemožnou. Dodávky náhradných dielov boli zastavené, poisťovacie služby boli
zakázané a zahraničné lízingové spoločnosti požadovali vrátenie lietadiel.

Vďaka zákonu o registrácii práv na zahraničné lietadlá, ktorý ste podpísali, bolo možné pokračovať v
ich používaní na vnútroštátnych linkách.

Vláda od prvého dňa pomáha dopravcom udržať ich flotily zahraničných lietadiel, podnikáme kroky,
aby sa lietadlá čo najrýchlejšie vrátili na oblohu, a všetky kroky sa vykonávajú v prísnom súlade s
platným leteckým právom vrátane medzinárodného práva.

A samozrejme, našou hlavnou úlohou je zabezpečiť riadnu bezpečnosť letu, ktorá je prvoradá.

Stovky lietadiel – viac ako polovica celej flotily – už boli prevedené do ruského registra. S cieľom čo
najskôr normalizovať situáciu v tejto oblasti vláda prijala hneď dve nariadenia. Jeden z nich čo
najviac zjednodušil postup registrácie plavidiel v ruskom štátnom registri a skrátil lehotu zo
štyridsiatich na päť pracovných dní. Druhý dokument zaviedol na tento rok osobitný režim pre
zmluvy o prenájme lietadiel uzatvorené so zahraničnými spoločnosťami. Vrátenie takýchto lietadiel a
leteckých motorov ich majiteľom bude obmedzené. Za ich údržbu a opravu pritom budú zodpovední
ruskí dopravcovia. Budú to robiť podľa medzinárodných noriem.

Obmedzenia sa vzťahujú aj na lode plaviace sa pod ruskou vlajkou: majú zákaz vplávať do
zahraničných prístavov. Samozrejme, že takéto nepriateľské kroky voči našej krajine nenecháme bez
odozvy. Vláda zavedie primerané obmedzenia. V tomto zmysle bol podpísaný dekrét.

Toto nie je celý zoznam opatrení, na ktorých sa teraz pracuje.

Pre stavebníctvo bol navrhnutý rozsiahly balík. V minulom roku vykázal rekordné výsledky a my
pripravujeme nové opatrenia. Pomôžu ruským staviteľom udržať vysoké tempo uvádzania
občianskych a priemyselných projektov do prevádzky.

Práve včera sa zvažoval tretí súbor opatrení. Týkajú sa skrátenia investičného a stavebného cyklu a
vytvárania infraštruktúry, ako aj zachovania postupu zmeny cien štátnych zákaziek, ktorý zohľadňuje
rastúce ceny zdrojov.

Na podporu nahradenia dovozu bolo prijatých niekoľko opatrení. Na včerajšom zasadnutí Prezídia
operačného štábu sa zvažovala možnosť doladenia osobitného programu na stimuláciu vývoja
projektovej dokumentácie ruských spoločností. Návrh uznesenia v tomto zmysle už bol predložený
vláde.

Predtým bola spustená špeciálna nová online služba “Import substitution exchange”. Jeho cieľom je
vytvoriť širokú základňu dodávateľov a zabezpečiť nahradenie niektorých komponentov ruskými



analógiami, čím sa vytvorí dopyt po domácich výrobkoch a urýchli sa hľadanie potenciálnych
partnerov. Táto služba pomôže vybudovať dodávateľské reťazce a nahradiť dovážané komponenty,
ktoré vypadli.

Pripravil sa aj návrh rozhodnutia vlády, ktoré má uľahčiť získanie štátnej podpory na výskumné a
vývojové práce na prioritných priemyselných výrobkoch.

Mechanizmus osobitných investičných zmlúv formátu 1.0, ktorý bol obnovený v polovici marca tohto
roku, bol objasnený a bolo podpísané príslušné rozhodnutie. Ich platnosť bude možné predĺžiť z 10
na 12 rokov, ak by ich vykonávanie ovplyvnili reštriktívne opatrenia zo strany zahraničných
partnerov. Odstránia sa aj povinné požiadavky na vývoz priemyselných výrobkov a diverzifikáciu
dodávok.

Zároveň sme podporili dodávateľov v oblasti verejného obstarávania: umožnili sme im odpísať pokuty
a penále, ak porušili povinnosti vyplývajúce zo štátnych zmlúv v dôsledku externých sankcií.
Tento týždeň bol tiež podpísaný dekrét, ktorý skracuje lehotu na zaplatenie za tovar alebo služby
dodané na základe zmlúv medzi štátnymi spoločnosťami a malými a strednými podnikmi na sedem
pracovných dní, aby podniky dostali finančné prostriedky čo najrýchlejšie.

Boli tiež spustené štyri programy pre malé podniky s cieľom zlepšiť dostupnosť zvýhodnených
úverov. Patria medzi ne nové investičné úvery na obdobie do troch rokov, program zvýhodnených
úverov realizovaný v rámci špecializovaného národného projektu a zvýšenie limitu rizika, ktoré môže
korporácia SME Corporation prevziať za podnikateľov v rámci tzv. záručného mechanizmu, zo
súčasných 4,5 % na 10 %.

Ďalšie riešenie bolo pripravené pre malé podniky vo vybraných odvetviach. Ovplyvní výrobu, kultúru,
šport, zdravotníctvo, kozmetiku a cestovné kancelárie. Navrhuje sa im predĺžiť lehotu na zaplatenie
dane v zjednodušenom systéme za predchádzajúci rok a prvý štvrťrok 2022 o šesť mesiacov s
nasledujúcimi šesťmesačnými splátkami. To by podnikom umožnilo odložiť začiatok týchto platieb na
jeseň a uvoľniť približne 37 miliárd rubľov.

Vážený Vladimírovič, na vašu žiadosť bola podrobne preskúmaná otázka zvýšenia podpory regiónov.
Bolo prijaté kľúčové rozhodnutie odložiť splácanie rozpočtových dlhov s cieľom znížiť dlhové
zaťaženie; vytvoriť dodatočné zdroje – diskutovali sme o tom s vami na stretnutí s regiónmi – zvýšiť
prístup k úverom zo štátnej pokladnice na bežné projekty až do výšky 10 % ich príjmov.

Rád by som osobitne zdôraznil, že mnohé opatrenia v pláne boli pripravené spoločne so subjektmi
Ruskej federácie, s ktorými sme teraz v neustálom dennom a nočnom kontakte. Vedúci predstavitelia
regiónov k tejto práci pristupujú veľmi zodpovedne, za čo by som sa im chcel tiež poďakovať.

Popri zmierňovaní následkov sankcií bude vláda pokračovať v riešení strategických otázok, ktoré ste,
Vladimíre Vladimiroviči, určili v rámci národných rozvojových cieľov.

Medzi prijatými protisankčnými opatreniami je veľká časť venovaná zníženiu administratívnej záťaže
a kontrolám, čo by malo mať vo všeobecnosti pozitívny vplyv na pracovné podmienky podnikateľov a
zlepšiť podnikateľské prostredie v regiónoch.

Našou prioritou je maximalizovať flexibilitu hospodárstva, zabezpečiť nepretržité fungovanie
podnikov a udržať zamestnanosť.

O ďalších prijatých opatreniach budú podrobnejšie hovoriť moji kolegovia.

Ďakujeme vám za pozornosť.
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